
  Referat  Skolebestyrelsesmøde. 
 Mødedato, tid 

og sted:  

Mandag den 3. juni Personalehuset 

Fra 17:00 - 19:00 

 

  Forældrevalgte: 

Anne Lind Støhs, Peter Bürgel Nielsen, Catja 

Christensen Gaebel, Helga Charlotte Lund, Malene 

Paasch, Henrik Stilling, Line Schmidt Rank, Dorte 

Byrfelt Thorhauge, Tina Faldt Nørager og Birte 

Dalsgaard 

Elevrådsrepræsentanter:  

Bertram Skovgaard Reinert (7.årg)(fraværende)  

Lærke Roest (9.årgang) 

Medarbejderrepræsentanter: 

Kirsten Christensen, Thomas Steffensen 

Skolens ledelse: 

Anders Svendsen, Annette Hartøft 

Gæster:  

 

 

  

 Dagsorden  

”Beslutnings-punkter”: 1) Godkendelse 

af 

dagsordenen. 

 

Velkommen til nyt bestyrelsesmedlem Catja 

Gaebel (indskolingsforælder). 

Dagsorden godkendt. 

 2) Godkendelse 

af referat 

 

Godkendt 

 3) Afkortning af 

skoledagen 

Bestyrelsen godkender afkortelse af skoledagen. 

Debat/sparring/arbejdspunkt. 4) Elevrådet Alle elevråd: 

Sidste skoledag er afviklet til stor ros for 

deres omsorg og adfærd ift. alle de yngre 

klasser. En god aktivitetsdag for hele 

årgangen. Feedback ift. arr. for eleverne 



ved Koldinghus er sendt fra bestyrelsen til 

BUF efter anmodning. Skolens lokale 

”sidste skoledag” var meget vellykket. Et 

kommunalt arr. skal og kan ikke erstatte 

den måde, Lyshøjskolen afvikler sidste 

skoledag på.  

 5) Sommer-

frokost 

Mad og drikke 

 6) Formandskab  Midtvejs-dialog: Hvis der i bestyrelsen er 

medlemmer, der gerne vil overtage 

formandsposten, vil der være en mulighed 

derfor, her hvor bestyrelsen er midtvejs i 

perioden. 

 7) Evaluering af 

elevfravær 

Hvilke justeringer ser I som bestyrelse 

kunne være gode? 

Ca. et halvt års fravær i gennemsnit over 

10 år. (sygdom, ferie andet) 

Skolen: Opfordring – registrering i 

elevmappen – ved længere tids fravær 

vurdering. 

Fra drøftelsen: Det vil være godt at 

illustrere betydningen af fællesskaberne, og 

værdierne ift. den enkelte elevs 

tilstedeværelse i undervisningen i et 

formidlingsbrev fra skolen sat overfor at 

afholde drypvis fridage eller 

sammenhængende ferie udenfor skolernes 

ferier. Bestyrelsen genbesøgte skolens 

forventningsbrev fra 1999. 

 8) Punkter til 

næste skoleår 

Input fra SB til punkter til kommende 

bestyrelsesmøder: 

Det nye for folkeskolen v/det kommende 

Folkeskoleudspil: Afgangsprøver 

Skoleplan/udviklingsplan 

Opstarts dag for bestyrelsen 

Bestyrelsen ønsker følgende emner belyst: 

o Kost og motion – madpakken – 

kostpolitik? 

o Digital dannelse – sociale medier, 

AI, Chatgpt m.m. 

o Kreativitet og samarbejde 

o Diversitet – tolerance – udvide vores 

forståelse for andre kulturer, 

traditioner og livsmønstre 



(værdiarbejde) 

o Kildekritik – under digital dannelse 

o Fællesskaber: Sammen er vi bedst! 

o Musik og matematik – variation i 

fagene, afvekslende undervisning 

o Skolen udenfor skoletiden – hvad 

sker der omkring vores skole? 

o Aulakommunikation – hvad 

forventer vi af hinanden? 

o Rikke Yde: Omfang, indhold og 

forventninger til arrangementer, 

forældremøder m.m. 

o Information om brugen af vikarer, 

rammesætningen for vikarer, 

vikarplanen m.m. 

o Er der muligheder, der afløser 

Ungdomsklubben ift. at have et sted 

at være om aftenen for de unge i 

vores nærområde?  

o Frivillighed – inddragelse af flere, 

der vil mere? 

o Håndtering af skolens AKT – 

indsatser fra RC: Hvordan og 

hvornår ift. evt. klasser med større 

trivselsmæssige udfordringer? 

o Hvordan klæder vi forældrerådene 

på, så det er tydeligt, hvilke rammer 

skolen arbejder indenfor både i 

omfang og indsatser? 

 9) Personale Ansættelse: Bestyrelsen aftaler deltagelse i 

nedenstående samtaler: 

Afd I: samtaler d. 18.-19.6 

Afd M: Samtaler d. 24.6 

Afd U: Samtaler d. 20.6 

Samtalerne finder sted efter kl. 15.00 

 

”Orienteringspunkter”:  Udbud på udearealer: Tilbud på 

”asfaltgården” ved indgangen til Basen. 

Bliver et mere kuperet belagt område der 

inviterer til andre typer bevægelse og 

samvær. 

Nyt fra det Børne og 6) Intet nyt. 



uddannelsesudvalget  

Evt. 7) Formandsskabet kommer med et udspil til 

kommende skoleårs møderul og 

mødetidspunkt.  

Opfordring til et evt. historisk kig på 

skolens udvikling over en længere årrække.  

Foreningen ”Grundlovsfesten” har fået 

penge fra Nordea-Fonden, og Lyshøjskolen 

har modtaget 4000 kr. til at gøre en fejring 

af det danske demokrati ekstra festlig. 

Afviklet d. 3.6 for 6. – 8. årgang. 

 

 


